

mundi vanitatibus vitam monachicam inter nos elegit, in abbatem eligeretur, praecipiebat. Nos tanto patre orbati, precibus nostris ad Deum confugimus, et strenue executi sumus ea, quae abbas ordinaverat. Nihil enim subtraximus studii a procurandis quibuscumque, quae ad honoris et gloriae omni potentis Dei augmentum atque instructionem populi pertinere videbantur; etiam nobiles et alios pueros nostros in scholam congregatos, in eruditione divinae voluntatis sedulo nutrivimus.

a. 826. solus Thiadulfus noster rediit ex Corbeja, et retulit seniorem nostrum triduo ante natalem Domini nostri I. C. febri correptum II. non. Januarii animam creatori reddidisse. Hoc nuncio omnes acri concussi dolore sumus et quis moeror dignus in tanta calamitate inveniri potest! Nos per aliquot dies felicem exitum illius contemplati et nosmet ipsos exhortati sumus, ut imitemur fidem ejus. Semper memores erimus tanti viri, qui optime praefuit nobis et verbum Dei locutus est. I. C. autem est heri et hodie et erit in secula seculorum; ei sit honor et gloria, qui nos auxilio, virtute et doctrina tam pii patris dignos existimavit... Nos laeto vultu gratulantes Vvarino nostro subjectionem atque obedientiam ei promisimus, et confratrem nostrum Thiadulsum ad Caesarem misimus, ut cum de electione Vvarini certiores redderet, qui ut ille introduceretur, imperabat. Die Weihe des Warin wird ausführlich beschrieben.... Confratres nostri Vvalam, fratrem Adalhardi atque Idae in patrem elegerunt.

Hier würde man beim ersten Blublick den Erzähler für einen Augenzeugen der Begebenheiten, die er darstellt, halten. — Denn er schildert den Schmerz des Abschiedes vom Abte Adalhard, beschreibt den Moment, in welchem der Vete von Alst-Corvey mit der traurigen Botschaft des Todes bei ihnen eintrifft, und spricht die Gefühle des Schmerzes und die Gedanken des Trostes, die er selber mit allen Andern empfunden hat; aus; er beschreibt dann den Alst, durch welchen man dem Warin huldigte und giebt sich selbst als dabei betheiligt an. Nichtsdestoweniger zeigt eine Vergleichung mit denselben Christen, die wir bereits als Quellen der Chronik nachwiesen, nämlich der Legende vom heil. Bitus und der Biographie des heil. Adalhard, daß diese auch hier der Erzählung zu Grunde liegen. In der ersten heißt es im 12ten Capitel a. a. D. pag. 580:

Erat eodem tempore in Corbeiensi monasterio quidam adolescens monachus, nomine Warinus. Hic a tanta perfectione coepit, ut cum esset juvenis, et magna potestate praec-